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Folketingets Europaudvalg 

Folketingets Europaudvalg har i skrivelse af den 6. marts 2025 stillet følgende spørgsmål 67 

(EUU alm. del) efter ønske fra Søren Søndergaard (EL). 

Spørgsmål nr. 67: 

”Ministeren bedes oplyse, om regeringen i 2019 var informeret om lægemiddelindustriens 

synspunkter vedrørende forslaget om et PFAS-forbud, samt om konsekvenserne af et forbud har 

været diskuteret med industriens repræsentanter sidenhen.” 

Svar: 

Lægemiddelindustrien har i forskellige sammenhænge gjort regeringen opmærksom på mulige 

konsekvenser af forslaget, hvilket også fremgår af deres officielle høringssvar, herunder at 

industrien ønsker, at både aktivstoffer (de aktive ingredienser i lægemidler) og hjælpestoffer (de 

øvrige ingredienser i lægemidler) skal undtages reglerne. Lægemiddelindustrien vurderer, at 

hensynet til produktion af lægemidler ikke er sikret ved, at det kun er aktivstoffer i lægemidler, 

der undtages, som det er foreslået i det indsendte forslag. 
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